



香港語言學學會

Linguistic Society of Hong Kong

香港語言學學會 學生田野調查資助計劃

1. **宗旨：**鼓勵學生進行語言學田野調查。

2. **要求：**研究項目調查的對象沒有限制，但本計劃特別鼓勵以中國境內（包括台灣、香港及澳門）的語言或方言為對象的調查。獲資助的學生必須在調查結束後一年內 把調查成果寫成論文，中、英皆可，通過審核後在「香港語言學學會學術年會」(ARF) 上宣讀。

3. **申請者資格：**
 - a. 申請者必須是本會會員；
 - b. 申請者必須是目前就讀於本港大專院校的學生；
 - c. 申請者的研究項目必須在指導老師的指導下進行；
 - d. 每份計劃書只接受一位申請者；
 - e. 每位申請者只可以提交一份計劃書。

4. **申請辦法：**
 - a. 申請表可以從香港語言學學會的網站 www.lshk.org 的「LSHK Awards & Subsidy」網頁下載；
 - b. 申請表及計劃書必須以 Word 及 PDF 形式寄至 lshk.linguists@gmail.com；
 - c. 申請人必須提交詳細預算和兩封推薦信；預算中必須列出跟田野調查有關的實際費用。
 - d. 推薦信必須由推薦人直接寄至 lshk.linguists@gmail.com。

5. **獎金：**本會每年撥出的資助金額最高為港幣 10,000 元，可以資助一至三個項目，而受資助者所獲得的金額不會少於港幣 3,000 元。¹具體金額根據申請者提出的調查時間和內容而定。獎金分兩次發出。第一部份用於調查的基本費用（見條款 4c），在調查工作開始之前發出；第二部份在本會收到論文之後（見條款 2）發出。

6. **申請截止日期：**2021 年 8 月 31 日。

7. **評審辦法：**先由香港語言學學會執行委員會作初步的評審，之後再交由評審團作決定。評審團成員由相關的語言學專家組成。

8. **本獎公佈辦法：**評審結果會在香港語言學學會的網頁中公佈及以電郵通知得獎者。

¹ 香港語言學學會保留不資助任何計劃的權利。



香港語言學學會

Linguistic Society of Hong Kong

Linguistic Society of Hong Kong LSHK Student Fieldwork Subsidy

1. Objective: To encourage students to carry out field investigations on linguistics.

2. Requirements: There is no special requirement on the target language to be investigated, but investigation of languages and dialects in China (including Taiwan, Hong Kong and Macau) is particularly encouraged. The recipient of the Subsidy must produce an article on the investigation within 12 months of its completion, in Chinese or in English, and submit it to LSHK. He or she must also submit an abstract based on the investigation to the Annual Research Forum of LSHK for presentation.

3. Qualification of the applicant:

- a. The applicant must be a member of LSHK;
- b. The applicant must be a current student of a local tertiary institution;
- c. The applicant must work under the supervision of his/her supervisor;
- d. Each application only allows one applicant;
- e. Each applicant can submit only one application.

4. Application procedure:

- a. Application must submit an application which can be downloaded from the LSHK website (www.lshk.org) (under the subpage of 'LSHK Awards and Subsidy');
- b. The proposal and the completed application form must be submitted and sent in both .doc and .pdf formats to the following address: lshk.linguists@gmail.com;
- c. The application must be accompanied by 2 letters of recommendation and a detailed budget, which must list all items of anticipated expenses relevant to the field investigation;
- d. The letters of recommendation must be sent by the referees directly to lshk.linguists@gmail.com.

5. Award amount: The maximum amount of the Subsidy is HKD 10,000 per year. There may be from 1-3 recipients. Each recipient will receive not less than HKD 3,000.² The amount of the Subsidy depends on the length and quality of the proposed field investigation, and will be paid in 2 installments: a field advance to cover legitimate expenses as described in (4c) and a final award payment upon receipt of the article as specified in (2).

² LSHK reserves the right to make the final decision and may also recommend that no applicants be selected as awardees.

6. Application Deadline: 31 August 2021.

7. Review: All applications are subject to be reviewed by the Executive Committee of the LSHK and a Review Committee, which is comprised of renowned linguists from related fields.

8. Announcement of the Subsidy: An announcement of the Subsidy will be made on the LSHK website. The recipient will also be informed by email.